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Plats och tid: Sal A, Guldsmeden, Hudiksvall, klockan 08:00-14:00. Ajournerat för 
lunch klockan 12:00-13:00. 

Förtroendevalda: Beslutande: Ej beslutande: 
 Stefan Bäckström, ordf (C) 

Matts Persson (C) 
Eva Billing (C) 
Bibbi Segerbrand (M) 
Karl-Olof Tunelid (M) 
Lena Frankenberg Glantz (M) 
Ulla Persson (MP) 
Peter Åkerström (KD) 
Gerd Olsson (S) 
Björn Forsling (S) 
Nina Burchardt (S) 
Per Svensson (S) 
Siw Karlsson (S) 
Leif Rogell (S) 
Lars Berglund (V) 
 

Erik Jensen (C) 
Per Asp (M), 143-144, 146-159 
Anders Borgström (FP) 
Gunilla Asplund (S) 
Olle Jonsson (V) 

 
Övriga deltagare: Sekreterare Carina Nylander, lär- och kulturchef Ingela Rauhala, 

personalföreträdare Karl-Arne Zeider, verksamhetschef Maria Ström 
Åslund § 143, 154, lokalsamordnare Berndt Nordberg § 143, 
verksamhetschef Elisabeth Bäckström § 144-145, 
kvalitetssamordnare Petter Bergeå § 145, ekonom Samir Filipovic § 
145-146, verksamhetschef Annika Gabrielsson § 146, ekonom Jennie 
Svensk § 147, enhetschef Marina Nord-Öberg § 152, kostchef 
Katarina Niemi § 155-156, rektor Staffan Westberg § 157.  

 
Utses att justera: Matts Persson 
 
Justeringens plats 
och tid: Lärkontoret tisdag 4 december 2012, klockan 08:00. 

Underskrifter:  Paragrafer: 143-159 

Sekreterare: Carina Nylander 

Ordförande: Stefan Bäckström 

Justerande: Matts Persson   
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Bevis/anslag 
Protokollet är justerat. Justeringen tillkännagiven genom anslag. 

Anslagstid, från och med till och med 
2012-12-04 2012-12-27 

Förvaringsplats för protokollet 
Lärkontoret 

Underskrift 

Birgitta Olsson Iggbom 
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§ 143 Lokalutredningen för Bromangymnasiet, 
gymnasiesärskolan samt Cul  

Dnr 2011-050-600 

Ärendebeskrivning 

Vid sammanträde 16 juni 2011 beslutade lärande- och kulturnämnden att: 

• Centrum för utveckling och lärande och delar av gymnasiesärskolan lokaliseras till 
Bromangymnasiet, samt 

• Föreslå kommunstyrelsen att i samband med budgetarbetet för 2012-2015 avsätta 
medel för finansiering av ovanstående förslag. 

I samband med att kommunstyrelsen 10 november 2011 behandlade budget inför 
2012 beslutade de även om uppdrag för förvaltningarna. Några av uppdragen till 
lärande- och kulturnämnden var:  

1 Lärande- och kulturnämnden ska i samverkan med tekniska nämnden redovisa ett 
förslag på hur man kan effektivisera lokalutnyttjandet med beaktande av de 
demografiska förändringarna i syfte att minska kostnaderna och garantera de 
kvalitetskrav som anges i de nya skolreformerna. 

1 Centrum för utveckling och lärande, Cul, samt delar av gymnasiesärskolan 
lokaliseras till Bromangymnasiet. Lärande- och kulturnämnden i samverkan med 
tekniska nämnden ges i uppdrag att redovisa investeringskostnaderna för en sådan 
förändring och driftsmässiga konsekvenser såväl ekonomiskt som 
verksamhetsmässigt. 

Teknikkonsultföretaget Sweco har sett över möjligheten att lokalisera Centrum för 
utveckling och lärande, Cul, restaurang- och livsmedelsprogrammet samt 
gymnasiesärskolan till Bromangymnasiet. Uppdraget har inneburit att redovisa 
ekonomiska och verksamhetsmässiga konsekvenser för en lokalisering av Cul, 
restaurang- och livsmedelsprogrammet och gymnasiesärskolan till friställda lokalytor 
vid Bromangymnasiet. Slutrapporten Kompetenscentrum på höjden visar bland annat 
att befintlig lokalresurs inte räcker för att möjliggöra en sammanhållen Cul verksamhet, 
en inkluderad gymnasiesärskola och restaurang och livsmedelsprogrammet vid 
Bromangymnasiet. Utredarna har lämnat två alternativ till samlokalisering:  

Alternativ 1 Restaurang- och livsmedelsprogrammet och gymnasiesärskolan inkluderas 
med Bromangymnasiet och delar av Cul flyttar till friställda lokaler ”på höjden”. De 
verksamheter som inte lokaliseras där är enheten för Arbetsliv och vägledning samt 
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Hudiksvalls resurscentrum (de verksamheter som idag finns i Cul huset). Alternativ 1 
ger ett utbyggnadsbehov motsvarande cirka 1 435 m2.  

Alternativ 2 Samlokalisering enligt utredningsuppdraget. Alternativ två ger ett 
utbyggnadsbehov motsvarande cirka 2 235 m2. 

Förslag 

Förvaltningen förordar alternativ 1 enligt följande:  

Cul 

Cul har en vision, Möjligheternas hus, som innebär att alla har en möjlighet att växa 
utifrån sina behov. Cul delas i två delar:  

Möjligheternas hus del 1 

Mottot är att alla skall med - en öppen och kreativ miljö som gör att människor växer 
genom att göra hela området vid Kristineberg till ett kompetens- och utvecklingscenter 
för all utbildning över grundskolenivå. Det innebär följande verksamheter: 

• Gymnasieskola 

• Komvux 

• Svenska för invandrare, Sfi  

• Särskild utbildning för vuxna, särvux   

• Lärcentrum med ett ökat antal distansutbildningar mot högskolor och universitet 

• Lärcentrum nod/plattform också för länets videokonferens  

• Uppdragsutbildning   

• Yrkeshögskolan, samlas i en egen enhet med hög spetskompetens.  

Detta skulle bland annat underlätta samarbetet mellan gymnasieskolan och 
yrkeshögskolan och mellan vuxenutbildningen och gymnasieskolans yrkesprogram. 

Möjligheternas hus del 2 

Mottot alla skall med - en öppen och kreativ miljö som gör att människor växer.  

Enheten för arbetsliv och vägledning samt Hrc är de verksamheter som inte flyttar till 
Kristineberg. I första hand bör de inrymmas i kommuns lokaler vid Guldsmeden och i 
andra hand finnas kvar i nuvarande lokaler. Enheternas målgrupper står långt ifrån 
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arbetsmarknaden och de skulle missgynnas om verksamheterna flyttar till lokaler vid 
Kristineberg. Många av personerna i målgrupperna har dessutom ett skolmisslyckande 
bakom sig. En förstudie har startats som benämns En gemensam ingång, där 
möjligheten till samlokalisering av flera myndigheter utreds. Om En gemensam ingång 
blir verklighet bör lokalerna vara centralt placerade.  

Gymnasiesärskolan 

En skola för alla och Bromangymnasiet ska vara mötesplatsen för alla kommunens 
ungdomar. Så är det inte idag.  

Vissa ungdomar exkluderas från den gemenskapen och integrering skall ske med allas 
bästa i fokus. Gymnasiesärskolans lokaler är utspridda och hindrar samordning och 
samarbete. Några av dessa lokaler uppfyller dessutom inte kraven ur en pedagogisk 
synvinkel. Utifrån flera perspektiv skulle en samlokalisering ge positiva effekter. 
Boende- och fritidsfrågan har inte beaktats i utredningen och kommer att utredas 
vidare. 

Restaurang- och livsmedelsprogrammet, RL 

En skola för alla och Bromangymnasiet är mötesplatsen för alla kommunens 
ungdomar.  

Eleverna vid restaurang- och livsmedelsprogrammet har idag största delen av sin 
utbildning lokaliserad inom Culs lokaler och exkluderas från gymnasiegemenskapen. 
En flytt upp till Bromangymnasiet skulle stärka tillhörigheten till gymnasieskolan såväl 
för lärare som för elever. En flytt av programmet till Bromangymnasiet skulle också 
underlätta samarbetet mellan olika ämnen och med andra program. RL kan även ha ett 
samarbete med Bromangymnasiets cafeteria samt ha ett givande samarbete med 
skolrestaurangen. 

Ekonomi 

De årliga kostnadsminskningarna av samlokaliseringen inklusive om- och tillbyggnad 
vid Bromangymnasiet motsvarar kostnadsökningarna för renoveringen av Läroverket. 
När utrustning är avskriven innebär åtgärderna att kommunens samlade årskostnader 
för dessa stora undervisningsenheter har minskat med några miljoner. Dessutom blir 
underhållskostnaderna på dessa anläggningar minimala de första åren. 

Björn Forsling (S) föreslår att förvaltningen ser över möjligheten att flytta restaurang- 
och livsmedelsprogrammet till restaurang Pulsen eller att vara kvar i nuvarande lokaler 
på Cul. 
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Arbetsutskottet beslutar 

att uppdra till lär- och kulturchefen att se över alternativa placeringar av restaurang- 
och livsmedelsprogrammet och kostnaderna för dessa, samt 

att resultatet av uppdraget redovisas vid lärande- och kulturnämndens sammanträde 22 
november 2012. 

Arbetsutskottets förslag 

Lärande- och kulturnämnden beslutar 

att restaurang- och livsmedelsprogrammet och gymnasiesärskolan inkluderas med 
Bromangymnasiet samt att delar av Centrum för utveckling och lärande flyttar till 
friställda lokaler i Bromangymnasiet, samt 

att föreslå kommunstyrelsen att anslå medel för en förprojektering. 

Gerd Olsson (S) och Björn Forsling vill ha alternativa förslag till restaurang- och 
livsmedelsprogrammets placering och deltar därför inte i besluten. 
____ 

Vid dagens sammanträde redovisar Berndt Nordberg resultatet från det uppdrag han 
fick av arbetsutskottet 6 november 2012. Uppdraget handlade om att se över 
möjligheten till alternativa placeringar av restaurang- och livsmedelsprogrammet. 

Yrkande 

Stefan Bäckström, ordförande, föreslår att lärande- och kulturnämnden beslutar 

enligt Swecos utredning, alternativ 1, det vill säga att restaurang- och 
livsmedelsprogrammet och gymnasiesärskolan inkluderas med Bromangymnasiet samt 
att delar av Centrum för utveckling och lärande flyttar till det nybildade 
kunskapscentrat på höjden, samt 

att föreslå kommunstyrelsen att anslå medel för en förprojektering enligt Swecos 
alternativ 1. 

Tilläggsyrkanden 

Björn Forsling (S) föreslår att: 

1 I samband med projekteringen pröva alternativa placeringar av 
restaurangprogrammet 
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2 Vid flytten av särskolan ta speciella hänsyn för att skapa en bra integration av 
eleverna på Bromangymnasiet.  

Lars Berglund föreslår att man lägger till ”delar av gymnasiesärskolan”. 

Sammanträdet ajourneras i fem minuter och därefter återupptas förhandlingarna. 

Propositionsordning 

Lärande- och kulturnämnden godkänner ordförandens förslag till propositionsordning. 

Ordföranden ställer först proposition om bifall eller ej till Björn Forslings förslag 1, att 
i samband med projekteringen pröva alternativa placeringar av restaurangprogrammet. 

Ordförande finner att lärande- och kulturnämnden avslår Björn Forslings förslag 
nummer 1. 

Därefter ställer ordförande proposition om bifall eller ej till Björn Forslings förslag 2, 
att vid flytt av särskolan ta speciella hänsyn för att skapa en bra integration av eleverna 
på Bromangymnasiet. 

Ordförande finner att lärande- och kulturnämnden antar Björn Forslings förslag 
nummer 2. 

Slutligen ställer ordförande proposition om bifall antingen till ordförandes förslag med 
Björn Forslings tilläggsförslag nummer 2 eller till Lars Berglunds förslag att man lägger 
till ”delar av gymnasiesärskolan”. 

Ordförande finner att lärande- och kulturnämnden antar ordförandes förslag med 
Björn Forslings tilläggsförslag nummer 2 varvid votering begärs. 

Votering  

Den som röstar för att bifalla ordförandes förslag med Björn Forslings tillägg röstar 
JA. Den som röstar för att bifalla Lars Berglunds förslag röstar NEJ.  

Öppen omröstning genom namnupprop genomförs: 

Stefan Bäckström (C), Bibbi Segerbrand (M), Matts Persson (C), Eva Billing (C), Karl-
Olof Tunelid (M), Lena Frankenberg Glantz (M), Ulla Persson (MP) och Peter 
Åkerström (KD) röstar ja.   

Gerd Olsson (S), Björn Forsling (S), Nina Burchardt (S), Per Svensson (S), Siw 
Karlsson (S), Leif Rogell (S) och Lars Berglund (V) röstar nej. 
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Voteringen utfaller med 8 ja-röster och 7 nej-röster vilket innebär att lärande- och 
kulturnämnden har beslutat enligt ordförandes förslag med Björn Forslings tillägg 
nummer 2. 

Lärande- och kulturnämnden beslutar 

enligt Swecos utredning, alternativ 1, det vill säga att restaurang- och 
livsmedelsprogrammet och gymnasiesärskolan inkluderas med Bromangymnasiet samt 
att delar av Centrum för utveckling och lärande flyttar till det nybildade 
kunskapscentrat på höjden 

att vid flytten av särskolan ta speciella hänsyn för att skapa en bra integration av 
eleverna på Bromangymnasiet, samt 

att föreslå kommunstyrelsen att anslå medel för en förprojektering enligt Swecos 
alternativ 1. 

____ 
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§ 144 Utökning av timmar i förskoleklass 

Dnr 2012-466-611 

Ärendebeskrivning 

Från 6 års ålder har barn rätt att börja i förskoleklass. Förskoleklass är en egen och 
frivillig skolform som ska stimulera elevernas utveckling och lärande och förbereda 
dem för fortsatt utbildning. Förskoleklassen ska främja allsidiga kontakter och social 
gemenskap (skollagen 9 kap 2 §). Kommunerna är skyldiga att erbjuda och ordna 
verksamhet i förskoleklass. Förskoleklassen ska omfatta minst 525 timmar under ett 
läsår vilket innebär 15 timmar per vecka.  

Inom Hudiksvalls kommun har några skolor lagt upp förskoleklassverksamheten på 15 
timmar per vecka medan andra har 20 timmar eller mer per vecka. Om barnet får mer 
än 15 timmar per vecka så kan det innebära att familjen inte behöver betala för en 
fritidsplats. Enligt kommunallagen 2 kap 2 § skall kommuner och landsting behandla 
sina medlemmar lika om det inte finns sakliga skäl för något annat. Det innebär att alla 
barn och familjer bör få samma möjlighet. Förvaltningen föreslår att alla barn i 
förskoleklass ska få 20 timmar per vecka från och med vårterminen 2013.  

Förslaget kan innebära en minskad intäkt för fritidshemsavgifter på cirka 150 000 
kronor. Den eventuella kostnaden kommer att tas inom budgetram. 

Arbetsutskottets förslag 

Lärande- och kulturnämnden beslutar 

att förskoleklassen ska omfatta 20 timmar per vecka från och med vårterminen 2013. 

____ 

Lärande- och kulturnämnden beslutar 

enligt arbetsutskottets förslag. 

____ 
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§ 145 Resursfördelningssystem för grundskolan i Hudiksvalls 
kommun 

Dnr 2012-465-611 

Ärendebeskrivning 

Budgetramen för lärande- och kulturnämnden fastställs av kommunfullmäktige. Den 
totala budgeten baseras på föregående års budget justerad för kvantitetsförändringar, 
prisjusteringar, ramreducering samt verksamhetsförändringar. Utifrån hela 
förvaltningens ram beräknas grundskolans ram. Grundskolans budget omfattar 
kostnader för förskoleklass, fritids samt grundskola årskurs 1-9. Från hela ramen 
undantas en budget som disponeras av verksamhetschefen för grundskolan. Den 
inkluderar kostnader för rektorslöner, integrerade särskoleelever, sommarskola, 
internationalisering samt tilläggsbelopp för elever i behov av särskilt stöd. Även budget 
för specialundervisning undantas. Den inkluderar kostnader för sjukhusundervisning 
och elever som efter behovsprövning deltar i en kommunövergripande särskild 
undervisningsgrupp. 

Kvarvarande budget fördelas till de kommunala skolenheterna på följande fyra 
områden: Elevpeng, socioekonomiskt tillägg, tillägg med hänsyn till utländsk bakgrund 
och budget för övriga kostnader, vilket inkluderar kost och städ. Hur stor del av den 
kvarvarande ramen som fördelas inom vart och ett av dessa områden fastställs i 
samband med detaljbudget.  

Pengarna fördelas till skolenheterna genom ett resursfördelningssystem. 
Resursfördelningen ska vara transparent och utvärderingsbar. Det ska utifrån 
underlagen vara möjligt att se hur medel har fördelats till grundskolorna i kommunen 
samt utvärdera om resurser fördelas på ett så bra sätt som möjligt. Förvaltningen har 
utarbetat ett förslag till nytt resursfördelningssystem som ska gälla från 1 januari 2013. 
De huvudsakliga förändringarna jämfört med 2012 är: 

3 Medel för svenska som andraspråk och modersmålsundervisning hanterades 
tidigare som särskilda medel som fördelades efter behovsprövning. Dessa fördelas 
istället ut direkt till rektorerna på liknande sätt som det socioekonomiska tillägget. 

4 En förändring av de faktorer som ligger till grund för beräkning av det 
socioekonomiska tillägget görs. Syftet med förändringen är att fördelningen bättre 
ska träffa de elevgrupper som har behov av kompensatoriska åtgärder. Pojkar 
som en faktor har tagits bort som fördelningskriterium. Medel har flyttats till 
elevpengen från den pott som fördelas med hänsyn till socioekonomiska faktorer.   
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5 Fördelning av elevpeng mellan förskoleklass, fritidshem, grundskola 1-6 och 
grundskola 7-9 sker nu enligt viktning. Detta är en enklare och tydligare 
fördelningsprincip än tidigare.  

Elevpengen ska täcka kostnader för personal, material och läromedel. Elevpengen 
viktas mellan verksamheterna. Fördelning till respektive skola sker efter prognostiserat 
antal elever under budgetåret. Vid beräkning av elevpengen till skolorna görs en 
justering för att kompensera för skillnader i lönenivåer mellan skolorna. 95 procent av 
elevpengen lönekompenseras medan 5 procent avser andra kostnader än personal. Ett 
socioekonomiskt tillägg fördelas med hänsyn till elevernas socioekonomiska bakgrund. 
Det är den elevgrupp som är inskriven på skolenheten i september som ligger till 
grund för den socioekonomiska fördelningen inför nästkommande budgetår. 
Fördelning av potten socioekonomiskt tillägg fördelas först mellan grundskolans 
årskurs 1-9, 81%, fritidshem 11% och förskoleklass 8%. Inom respektive område 
fördelas pengarna efter kriterierna:  

• Elever födda utomlands (30%) 

• Elever där båda föräldrarna saknar högre utbildning än folk-/grundskola (40%)  

• Elever där båda föräldrarna saknar eftergymnasial utbildning (30%).  

Särskilda medel utgår till skolor med integrerade särskoleelever. Ett tilläggsbelopp för 
elever i behov av särskilt stöd betalas ut efter behovsprövning av verksamhetschefen. 
Storleken på dessa budgetposter fastställs i detaljbudgeten. En justering av budget för 
rörliga kostnader sker vid en eventuell elevflytt mellan de kommunala skolorna på 
höstterminen.  

Arbetsutskottets förslag 

Lärande- och kulturnämnden beslutar 

att anta det förändrade resursfördelningssystemet för grundskolan 

att det tas i bruk från januari 2013, samt 

att resursfördelningssystemet följs upp hösten 2013. 

Gerd Olsson (S) och Björn Forsling (S) deltar inte i beslutet. 

____ 

Lärande- och kulturnämnden beslutar 

enligt arbetsutskottets förslag. 
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§ 146 Resursfördelningssystem för förskolan 

Dnr 2011-370-714 

Ärendebeskrivning 

Förskolan fick ett nytt resursfördelningssystem inför 2012 vilket nämnden fattade 
beslut om 21 oktober 2011. I nämndens beslut står att resursfördelningsmodellen ska 
följas upp hösten 2012 för eventuella justeringar. 

Förskolans resursfördelningssystem är en pengabaserad modell med endast två 
komponenter, hel och deltidsbarn i åldrarna 1- 2 år och 3 -5 år. Modellen är 
fortfarande ny och det krävs fortfarande mer arbete och utbildning när det gäller att 
arbeta utifrån prognoser, intäkter och utgifter. Modellen är dock tydlig och har mindre 
fokus på detaljer än det tidigare systemet och utgångspunkten är de yngsta barnen. 
Tilldelning av budget till förskolorna basers på ett verkligt utfall av antalet barn vid 
fyra fastställda datum i mars, juni, september och november.  Det beslut som fattades i 
nämnden hösten 2011 var: 

• År 2012 – Tilläggsresurs för modersmål som en tilläggsresurs per barn och 
fördelas till samtliga barn med annat modersmål en gång per år och med 2% av 
förskolans budget (2,4 miljoner kronor). 

• År 2013 – Socioekonomiskt stöd som en tilläggsresurs per barn per barn och 
fördelas till samtliga förskolor utifrån föräldrars utbildningsbakgrund med cirka 
2% av förskolans budget. 

• År 2014 – Kön som en tilläggsresurs utifrån andelen pojkar och flickor (lika som 
grundskolan). Hur stor del av budgeten som ska fördelas får man se över. 

Uppföljning av resursfördelningssystemet 

Modersmål 

Att fördela förskolans budget utifrån annat modersmål än svenska har gett önskade 
effekter då resurser har förts över till förskolor med barn som har ett annat modersmål 
än svenska. Det känns viktigt och är något förskolorna bör fortsätta att göra. 

Viktning heltid och deltid 

En synpunkt som har framkommit från chefsgruppen i förskolan är att 
resursfördelningssystemet bör ändra i viktningen för att mer resurser ska fördelas till 
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de 1-2 åringar som har heltid vid förskolan. I dagsläget utgår samma resurser för ett 
barn i åldern 1-2 år som går 15,5 timmar per vecka i förskolan som 40 timmar per 
vecka. Bedömningen är att det behövs mer personal när barnen går heltid än deltid i 
förskolan. 

Tak 20 barn 

Det tak som rekommenderades från PWC som ett maxantal på barngruppernas storlek 
och det beslut som fattades av nämnden för år 2012 har visat sig få en del negativa 
konsekvenser för de yngsta barnen. Under våren 2013 var det ca 200 fler barn i 
förskolan och det ökade antalet barn i våra småbarnsgrupper som blev större då vi inte 
kunde flytta över äldre barn till storbarnsavdelningarna, eftersom taket var max 20 
barn. Förskolan har varje år cirka 200 fler barn under våren. Det uppfyllde inte 
åtagandets syfte att minska på barngruppernas storlek utifrån snittet på antalet barn 
per avdelning och utifrån måttet för antalet barn per vuxen i Skolverkets 
kommundatabas. 

Föräldrars utbildningsbakgrund 

Utifrån det ovissa ekonomiska läget och de eventuella anpassningarna av antalet 
tjänster i förskolan 2013 föreslår vi att skjuta fram resursfördelningen utifrån föräldrars 
utbildningsbakgrund till år 2014. Det finns en oro över hur de eventuella 
anpassningarna av antalet tjänster/personal blir för avdelningarna/förskolorna. Att i 
det läget ändra resursfördelningen ytterligare känns som osäkert då vi ännu inte kan se 
effekterna av det. Det kan i värsta fall vara samma förskola som tappar tjänst/personal 
i anpassningen utifrån det ekonomiska läget som tappar tjänst/personal i fördelningen 
utifrån föräldrars utbildningsbakgrund. Vi behöver följa konsekvenserna av 
anpassningen innan vi ändrar resursfördelningen utifrån föräldrars 
utbildningsbakgrund. Förvaltningens förslag är att nämnden beslutar om fördelningen 
under våren 2013 för att börja gälla från år 2014. 

Gräns för deltid- heltid 

Då en av konsekvenserna i resursfördelningssystemet som vi har sett är att det fördelas 
samma peng till barn som vistas 15,5 timme per vecka i förskolan som de barn som 
vistas 40 timmar vecka. Det behövs mer personal när det är barn som vistas längre tid 
vid förskolan. Utifrån det önskar vi utreda om gränsen för deltid och heltid ska flyttas 
från 15 timmar till 20 timmar vecka. Förvaltningen kan då också erbjuda föräldrarna 
att öka barnets närvarotid på förskolan till 20 timmar istället för 15 timmar per vecka. 
Förvaltningen har upplevt att ansökan om utökad tid har ökat i och med förskolans 
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nya resursfördelningssystem vilket tyder på att föräldrar och barn har önskemål och 
behov av mer tid i förskolan. 

Lärande- och kulturnämnden beslutar 

att fortsätta fördela 2% av förskolans budget utifrån modersmål 2013 

att ändra viktningen i resurstilldelningen till förmån för de yngsta barnen 1-2 år som 
går heltid vid förskolan 

att flytta fram den beslutade resursfördelningen utifrån föräldrars utbildningsbakgrund 
till år 2014 på grund av det ekonomiska läget, samt 

att förvaltningen får i uppdrag att utreda gränsen för heltid och deltid från 15 timmar 
per vecka till 20 timmar per vecka. 

____ 
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§ 147 Detaljbudget för 2013 

Dnr 2012-359-042 

Ärendebeskrivning 

Den 18 juni 2012 beslutade kommunfullmäktige att ramen för lärande- och 
kulturnämnden för 2013 är drygt 808 miljoner kronor. Den ram som fullmäktige 
föreslås besluta om den 26 november 2012 är drygt 815 miljoner kronor. I den 
föreslagna ramen finns en utökning för verksamhet som flyttas från kommunlednings- 
och omsorgsförvaltningen till lärande- och kulturförvaltningen. Vidare har justeringar 
gjorts för kvantitetsförändringar, omfördelning av ramreducering mellan 
förvaltningarna, nya index samt riktade medel.  

Förvaltningen har utrett vilka förändringar som är nödvändiga att göra utifrån 
lagändringar och förändrade förutsättningar för verksamheterna och har utifrån denna 
kartläggning föreslagit en arbetsgång. Den innebär att de olika verksamheterna har fått 
ett underlag att utgå ifrån för att sedan föreslå åtgärder och beskriva konsekvenser. 
Under hösten har det även tillkommit förändringar som påverkar verksamheterna, 
bland annat kvantitetsförändringar och nytt löneavtal. Dessa förändringar har tagits 
med i de åtgärder som föreslås. 

Identifierade förändringar som påverkar budgeten 

• Beslutade ramreduceringar.  
• Kvantitetsförändringar, både minskningar och ökningar.  
• Riktade förändringar utifrån beslut av fullmäktige 18 juni 2012.  
• Minskade barngrupper i förskolan.  
• Rektorsorganisation grundskola.  
• Utredning av administrativt stöd.  
• Omfördelning av riktade medel för barn i behov av stöd (medel återförs till 

gymnasiesärskolan). 
• Mentorskap. 
• Kulturskolans förändrade förutsättningar (kostnader för lokaler, instrument och 

fortbildning).  
• Folkbibliotek och skolbibliotek.  
• Fortsatt riktade insatser för exempelvis läs och skriv, matematik, modersmålsstöd, 

it-licenser och datorer.  
• Lärarbehörighet. 
• Svenska för invandrare. 
• Lokalutredningar och eventuella åtgärder. 
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Konsekvenser av ramförändringar, lagändringar och nya förutsättningar för 
förvaltningen innebär att åtgärder måste vidtas som ger effekter med ett femtiotal 
tjänster på helår. Förändringarna kan i de flesta fall göras tidigast till höstterminen 
2013 vilket medför att antalet tjänster kommer att fördubblas då effekten skall uppnås 
på mindre än sex månader. Som ett underlag inför beslut har förvaltningen tagit fram 
jämförbara nyckeltal. Jämförelser har gjorts mellan Hudiksvall och riket 2011. 
Ekonomiavdelningen har tagit fram motsvarande nyckeltal för 2012. Utifrån den 
budget som är föreslagen har också nyckeltal tagits fram för 2013. Förvaltningen 
föreslår att: 

• De varsel som läggs är utifrån en minskning av budgeten motsvarande 51 tjänster 
för 2013. 

• Förvaltningen får lägga besparingen över fler år. Förvaltningen får i uppdrag att 
utreda och föreslå nämnden vilka ytterligare besparingar som kan göras för att 
komma i ram 2015.   

Ekonom Jennie Svensk presenterar tre olika besparingsalternativ. Alternativ C handlar 
bland annat om att minskad storlek av barngrupperna inte genomförs 2013, att 
satsningen på skolbibliotek blir klar 2014 samt att lärstödsteam och kulturen bidrar till 
den tidigare beslutade lönesatsningen inom förskolan. Lär- och kulturchef Ingela 
Rauhala informerar om att ytterligare en rad områden inom lärande- och 
kulturnämndens verksamhetsområden kommer att belysas. Förslag till besparingar 
kommer successivt att presenteras för nämnden.  

Förvaltningen har i sina lokalutredningar konstaterat att lokaleffektiviseringar kan 
göras för att få ner kostnaderna, men för att göra detta krävs medel för investeringar. 
Medel som inte förvaltningen har i dagsläget. Det finns i dag inget klart regelsystem 
om hur man hanterar lokalöverskott eller underskott i förhållande till budget. Detta 
behöver utredas innan åtgärder vidtas.  

Arbetsutskottets förslag 

Lärande- och kulturnämnden beslutar 

att förorda besparingsalternativ C 

att uppdra till lär- och kulturchefen att utreda vilka ytterligare besparingar som kan 
göras för att få lärande- och kulturnämndens budget i balans 2015, samt 

att föreslå kommunfullmäktige att lärande- och kulturnämnden successivt får anpassa 
verksamheten och att besparingen läggs över tre år så att budgetbalans uppnås 2015. 
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Gerd Olsson (S) och Björn Forsling (S) deltar inte i beslutet. 

____ 

Tilläggsyrkande 

Stefan Bäckström lämnar ett tillägg till arbetsutskottets förslag till beslut:  

att anta den föreslagna detaljbudgeten för varje verksamhetsområde inom lärande- och 
kulturnämnden för 2013 

Yrkande 

Gerd Olsson (S) lämnar ett motförslag till Stefan Bäckströms förslag: 

att kommunstyrelsen gör en genomlysning av lärande- och kulturnämndens 
verksamhet och organisation. Bl a bör huvudmannaskapet och inriktningen av 
kulturverksamheten prövas särskilt 

att 2 miljoner avsätts årligen under mandatperioden för att förstärka år 1 i grundskolan 
avseende läs- och skriv samt matematikinlärning 

att all verksamhet inom skolan skall vara avgiftsfri 

att med hjälp av frivilliga organisationer, enskilda personer och gymnasieelever pröva 
möjligheten till läxhjälp för elever på grundskolan 

att huvudmannaskapet och verksamhetsinriktning för Kulturhuset Glada Hudik 
snarast beslutas av kommunstyrelsen 

att avslå förslaget om minskning av anslaget till Musik vid Dellen 

att avslå förslaget att minska posten Ung kultur 

att avslå förslaget om minskade bidrag till studieförbunden samt utreda ökat samarbete 
med kulturskolan och studieförbunden. 

att äska om utökad ram för 2013 för att motverka de drastiska nedskärningar av 
personalen i skolan som negativt påverkar kvalitén på verksamheten. 

Propositionsordning 

Lärande- och kulturnämnden godkänner ordförandens förslag till propositionsordning. 
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Ordföranden ställer proposition om bifall antingen till arbetsutskottets förslag med 
ordförandes tillägg eller till Gerd Olssons förslag. Ordförande finner att lärande- och 
kulturnämnden bifaller arbetsutskottets förslag med ordförandes tillägg varvid votering 
begärs. 

Votering  

Den som röstar för att bifalla arbetsutskottets förslag med ordförandes tillägg röstar 
JA. Den som röstar för att bifalla Gerd Olssons förslag röstar NEJ.  

Öppen omröstning genom namnupprop genomförs: 

Stefan Bäckström (C), Bibbi Segerbrand (M), Matts Persson (C), Eva Billing (C), Karl-
Olof Tunelid (M), Lena Frankenberg Glantz (M), Ulla Persson (MP) och Peter 
Åkerström (KD) röstar ja.   

Gerd Olsson (S), Björn Forsling (S), Nina Burchardt (S), Per Svensson (S), Siw 
Karlsson (S), Leif Rogell (S) och Lars Berglund (V) röstar nej. 

Voteringen utfaller med 8 ja-röster och 7 nej-röster vilket innebär att lärande- och 
kulturnämnden har beslutat enligt arbetsutskottets förslag med ordförandes 
tilläggsyrkande.  

Lärande- och kulturnämnden beslutar 

att anta den föreslagna detaljbudgeten för varje verksamhetsområde inom lärande- och 
kulturnämnden för 2013 

att förorda besparingsalternativ C 

att uppdra till lär- och kulturchefen att utreda vilka ytterligare besparingar som kan 
göras för att få lärande- och kulturnämndens budget i balans 2015, samt 

att föreslå kommunfullmäktige att lärande- och kulturnämnden successivt får anpassa 
verksamheten och att besparingen läggs över tre år så att budgetbalans uppnås 2015. 

____ 

Gerd Olsson (S), Björn Forsling (S), Nina Burchardt (S), Per Svensson (S), Siw 
Karlsson (S), Leif Rogell (S) och Lars Berglund (V) reserverar sig mot beslutet. 

____ 
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§ 148 Åtagande för 2013, revidering 

Dnr 2012-316-012 

Ärendebeskrivning 

Den 24 maj 2012, § 65 beslutade lärande- och kulturnämnden att anta följande förslag 
till preliminärt åtagande för 2013 mellan kommunfullmäktige och lärande- och 
kulturnämnden: 

1 Minska barngruppernas storlek i förskolan 

2 Barns, ungdomars, vårdnadshavares och vuxnas delaktighet och inflytande ska 
öka 

3 Höja utbildningsnivån i kommunen för att motverka arbetslösheten och 
utanförskapet bland unga och vuxna 

4 Kulturell mångfald och tillgänglighet för alla ska prägla kulturaktiviteter och 
kulturupplevelser  

5 Utveckla den språkliga medvetenheten och öka läs- och skrivförmågan bland 
barn, ungdom och vuxna 

6 Öka matematikkunskaperna bland barn, ungdom och vuxna 

7 Alla verksamheter ska stimulera och ta vara på barns/elevers/brukares 
nyfikenhet, engagemang och lust att lära 

8 Aktivt arbeta med hälso- och livsstilsfrågor bland barn, ungdom och vuxna i syfte 
att underlätta lärandet och för ökad livskvalitet 

9 Öka antalet miljöcertifierade förskolor/skolor/enheter  

10 Nolltolerans vad gäller mobbing, trakasserier och kränkande särbehandling ska 
gälla i alla nämnders verksamheter. 

Utifrån kommunens vision och nyckelord, som omfattar alla kommunala 
verksamheter, tecknas åtaganden mellan samtliga nivåer i organisationen. Syftet med 
åtagandet är att tydliggöra målen, uppdragen och förutsättningarna för respektive 
verksamhet. Åtagande mellan kommunfullmäktige och lärande- och kulturnämnden 
ska innehålla både kvalitativt och kvantitativt åtagande.  
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Enligt kommunens årscykel beslutar nämnderna om de preliminära åtagandena med 
respektive nämnd i juni. I december fastställer sedan kommunfullmäktige åtagandena 
med respektive nämnd. Då finns det möjlighet att ändra i åtagandena om lärande- och 
kulturnämnden får ändrade förutsättningar när det gäller exempelvis budgetram eller 
kvantiteter. 

Konsekvenser av ramförändringar, lagändringar och nya förutsättningar innebär att 
förvaltningen måste vidta kraftiga åtgärder för att minska kostnaderna. Ett av förslagen 
till åtaganden för 2013 är att minska barngruppernas storlek i förskolan. För att minska 
antalet barn i barngrupperna krävs fler förskoleavdelningar. Förvaltningen har utrett 
konsekvenserna om man fördelar 2 miljoner kronor till förskolan från grundskolan, 
Bromangymnasiet och kulturen. Antalet barn i förskolan ökar under 2013 vilket 
innebär att antalet barn i barngrupperna ökar även om förskolan får ett resurstillskott 
på 2 miljoner kronor. För att göra det möjligt att tillskapa fler avdelningar så måste 
befintlig personal fördela sig på fler förskoleavdelningar. Det innebär att antalet 
medarbetare per avdelning minskar. Förskolan förordar inte en ökning av antalet 
förskolor på bekostnad av färre medarbetare per avdelning. 

Arbetsutskottets förslag 

Lärande- och kulturnämnden beslutar 

att revidera de preliminära åtagandena för 2013 genom att ta bort det första åtagandet, 
att minska barngruppernas storlek i förskolan, då det inte ryms inom lärande- och 
kulturnämndens budgetram. 

Gerd Olsson (S) och Björn Forsling (S) deltar inte i beslutet. 

____ 

Yrkande 

Gerd Olsson (S) föreslår att det första åtagandet, att minska barngruppernas storlek i 
förskolan, ska vara kvar. 

Propositionsordning 

Lärande- och kulturnämnden godkänner ordförandens förslag till propositionsordning. 

Ordföranden ställer proposition om bifall antingen till arbetsutskottets förslag att det 
första åtagandet tas bort eller till Gerd Olssons förslag att det ska vara kvar. 
Ordförande finner att lärande- och kulturnämnden bifaller arbetsutskottets förslag 
varvid votering begärs. 
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Votering  

Den som röstar för att bifalla arbetsutskottets förslag röstar JA. Den som röstar för att 
bifalla Gerd Olssons förslag röstar NEJ.  

Öppen omröstning genom namnupprop genomförs: 

Stefan Bäckström (C), Bibbi Segerbrand (M), Matts Persson (C), Eva Billing (C), Karl-
Olof Tunelid (M), Lena Frankenberg Glantz (M), Ulla Persson (MP) och Peter 
Åkerström (KD) röstar ja.   

Gerd Olsson (S), Björn Forsling (S), Nina Burchardt (S), Per Svensson (S), Siw 
Karlsson (S), Leif Rogell (S) och Lars Berglund (V) röstar nej. 

Voteringen utfaller med 8 ja-röster och 7 nej-röster vilket innebär att lärande- och 
kulturnämnden har beslutat enligt arbetsutskottets förslag.  

Lärande- och kulturnämnden beslutar 

att revidera de preliminära åtagandena för 2013 genom att ta bort det första åtagandet, 
att minska barngruppernas storlek i förskolan, då det inte ryms inom lärande- och 
kulturnämndens budgetram. 

____ 

Gerd Olsson (S), Björn Forsling (S), Nina Burchardt (S), Per Svensson (S), Siw 
Karlsson (S), Leif Rogell (S) och Lars Berglund (V) reserverar sig emot beslutet. 
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§ 149 Delegeringsordning, komplettering 

Dnr 2012-150-003 

Ärendebeskrivning 

Kommunfullmäktige beslutade 24 september 2012, § 122, att revidera reglementena 
för omsorgsnämnden, lärande- och kulturnämnden och social- och fritidsnämnden. 
Beslutet innebär att lärande- och kulturnämnden nu får ett tydligare ansvar för de 
beviljade insatserna sysselsättning enligt Socialtjänstlagen samt daglig verksamhet enligt 
Lag om stöd och service till vissa funktionshindrade. Dessutom får nämnden ansvar 
för boende enligt LSS i samband med skolgång i annan kommun. Ändringen innebär 
att lärande- och kulturnämnden nu även ska fatta besluten och delegeringsordningen 
behöver därför kompletteras med följande: 

• Boende i samband med skolgång i annan kommun (LSS 9 § 8). 

• Daglig verksamhet till vissa funktionshindrade (LSS 9 § 10) 

• Sysselsättning enligt socialtjänstlagen (Sol 4 kap 1 §) 

• Utredning om missförhållanden, Lex Sarah (SoL 14 kap 6 §, LSS 24 §) 

• Anmälan av allvarliga missförhållanden till Socialstyrelsen, Lex Sarah (SoL 14 kap 
7 §, LSS 24 § f)  

Arbetsutskottets förslag 

Lärande- och kulturnämnden beslutar 

att anta ovanstående tillägg till delegeringsordningen för lärande- och kulturnämnden  

att delegera till arbetsutskottet att fatta beslut om boende i samband med skolgång i 
annan kommun, daglig verksamhet till vissa funktionshindrade, sysselsättning enligt 
socialtjänstlagen 

att delegera till lär- och kulturchef att fatta beslut om, utredning om missförhållanden 
samt anmälan av allvarliga missförhållanden till Socialstyrelsen, Lex Sarah 

att ge förvaltningschefen rätt att vidaredelegera sin beslutanderätt till annan anställd i 
kommunen 

att utse huvudrapportör till Socialstyrelsen för beslut ej verkställda inom tre månader, 
samt 
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att återrapportering ska ske löpande. 

____ 

Lärande- och kulturnämnden beslutar 

enligt arbetsutskottets förslag. 
____ 



  

 Protokoll 25 (37)

Sammanträdesdatum 

2012-11-22 

Lärande- och kulturnämnden 

 
 

Justerandes 
sign: 

Utdragsbestyrkande: 

   Delges: 

 
 

 

   
  

§ 150 Yttrande över motion om att initiera ett projekt om 
årlig teaterbiennal, återremiss 

Dnr 2011-417-008 

Ärendebeskrivning 

Sven-Åke Thoresen (S) har lämnat in en motion till kommunfullmäktige. I motionen 
föreslår han att kommunstyrelsen ska initiera ett projekt som skall leda till att en årlig 
teaterbiennal skapas i Hudiksvall för teatergrupper inom omsorgsverksamheten i 
Sverige. Lärande- och kulturnämnden och omsorgsnämnden fick i uppdrag att lämna 
ett yttrande till kommunfullmäktige.  

I yttrandet uttryckte lärande- och kulturnämnden att förslaget var bra, att 
kulturavdelningen skulle undersöka möjligheten att bidra till projektet genom redan 
inplanerad verksamhet och att motionen därmed var besvarad. Kommunfullmäktige 
behandlade motionen 23 april 2012, § 62. Kommunfullmäktige beslutade att 
återremittera motionen till kommunstyrelsen för att utreda kostnaderna för en årlig 
teaterbiennal. Kommunstyrelsen har sedan begärt ett förnyat yttrande om kostnader 
från lärande- och kulturnämnden. 

Yttrande 

Motionen ligger i linje med kulturavdelningens planering och de kan bidra genom att 
kulturutvecklarna arrangerar en teaterbiennal på en viss del av sin arbetstid. Förutom 
den arbetsinsatsen beräknas kostnaden för en teaterbiennal i Hudiksvall till cirka 
140 000 kronor.  

Lärande- och kulturförvaltningen har inga medel i budget för risktagande eller 
kostnader för att anordna en teaterbiennal.  

Arbetsutskottets förslag 

Lärande- och kulturnämnden beslutar 

att anta yttrandet. 

____ 

Lärande- och kulturnämnden beslutar 

enligt arbetsutskottets förslag. 
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§ 151 Förvaltningen informerar 

Ärendebeskrivning 

Förvaltningschef Ingela Rauhala informerar bland annat om följande: 

Resultatförbättringar 

Förbättrande resultat bland elever som går ut årskurs 9 med godkända betyg. 
Förbättringar även när det gäller antalet elever som är behöriga till gymnasiet. 

Läroverket 

Arbetet med förprojekteringen inför ombyggnaden av Läroverket flyter på. Akustiska 
förhållanden i vissa lokaler leder till omprövningar och nya ställningstaganden. 

____ 
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§ 152 Lex Sarah anmälan 

Ärendebeskrivning 

Lex Sarah är det vardagliga namnet på 14 kap. 2 § i Socialtjänstlagen, som föreskriver 
att var och en som är verksam inom omsorgen om äldre människor eller människor 
med funktionshinder ska vaka över att dessa får god omvårdnad och lever under 
trygga förhållanden. Lagen föreskriver också att den som uppmärksammar eller får 
kännedom om ett allvarligt missförhållande i omsorgerna om någon enskild genast ska 
anmäla detta. Bestämmelsen trädde i kraft den 1 januari 1999. 

Enhetschef Marina Nord-Öberg informerar om en Lex Sarah anmälan. En enhetschef 
inom Hudiksvalls kommun har gjort en Lex Sarah anmälan om bristande tillsyn. En 
person avvek från den dagliga verksamheten utan att personalen sökte efter personen 
eller tog kontakt med personens särskilda boende. Personen hade känt sig kränkt och 
avvek därför från den dagliga verksamheten.  

De åtgärder som nu vidtagits är att arbeta fram nya rutiner samt att en arbetsrättslig 
process har inletts mot en anställd. Marina Nord-Öberg kommer att följa upp ärendet i 
januari 2013.  

____ 



  

 Protokoll 28 (37)

Sammanträdesdatum 

2012-11-22 

Lärande- och kulturnämnden 

 
 

Justerandes 
sign: 

Utdragsbestyrkande: 

   Delges: 

 
 

 

   
  

§ 153 Frågestund 

Ärendebeskrivning 

Kulturskolan 

Vid lärande- och kulturnämndens sammanträde 18 oktober ställde Lars Berglund (V) 
en fråga om vilka åtgärder som har vidtagits utifrån den riskbedömning som har gjorts 
med anledning av verksamhetsförändringen inom Kulturskolan. Ingela Rauhala 
besvarar frågorna när det gäller riskbedömningen.  

Tjänstemannamedverkan 

Nina Burchardt (S) undrar varför socialdemokraterna och vänsterpartiet inte fick 
tillgång till tjänstemannamedverkan vid gruppmötet gällande budget. Ingela Rauhala 
svarar att ledamöterna bör ta kontakt med henne så ansvarar hon för att någon 
tjänsteman kommer och informerar. 

Brev från medborgare 

Lars Berglund (V) anser att brev från medborgarna adresserat lärande- och 
kulturnämnden bör finnas med i meddelandepärmen. 

Träff med social- och fritid 

Gerd Olsson (S) undrar när träffen med social- och fritidsnämnden kommer att ske. 
Frågan diskuterades vid lärande- och kulturnämndens sammanträde 16 december 
2011. 

Val av justerare 

Gerd Olsson föreslår att justerare av protokollen bör väljas från oppositionen. 
Ordförande Stefan Bäckström svarar att frågan ska diskuteras vid arbetsutskottets 
sammanträde 4 december 2012. 

____ 
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§ 154 Yttrande över medborgarförslag om 
högskoleutbildning till Hudiksvall 

Dnr 2012-387-035 

Ärendebeskrivning 

Lasse Wikman har lämnat ett medborgarförslag till kommunen där han föreslår att 
kommunstyrelsen ska verka för att högskolutbildning flyttas till Hudiksvall. 
Kommunfullmäktige har beslutat att medborgarförslaget får väckas och att lämna det 
till lärande- och kulturnämnden för handläggning och beslut. Lärande- och 
kulturförvaltningen har utarbetat ett yttrande över motionen. 

Yttrande 

Lärande- och kulturnämnden har bland annat åtagit sig att arbeta för att motverka 
arbetslöshet och utanförskap samt höja utbildningsnivån i kommunen. Centrum för 
utveckling och lärande, Cul, är ett verktyg för att nå det åtagandet. Nedan beskrivs det 
arbete som idag utförs inom Cul.  

Lärcentrum  

Lärcentrum är en mötesplats för studier och vägledning. Miljöerna stödjer lärande och 
kan användas utifrån individens förutsättningar och behov och är en studieplats för 
alla. Exempelvis finns tillgång till dator-, läs- och grupprum under kontorstid, men 
även under kvällar och helger. Det finns administrativ, teknisk och i övrigt stödjande 
personal att tillgå på Lärcentrum under kontorstid. ”90 procent av dem som utbildats via 
lärcentrum stannar kvar i kommunen och cirka 70 procent av dessa skulle inte ha studerat om inte 
lärcentrum funnits. Drygt 31 000 studenter (i landet) använder lärcentrum i sina studier” (källa 
Nitus) 

Statistik - Lärcentrum Cul Hudiksvall  

För närvarande nyttjar cirka 250 studerande Lärcentrum Cul för samlingar, 
föreläsningar, grupparbeten och tentamen. Av dessa studerar 91 vid Högskolan i 
Gävle, 66 vid Mittuniversitetet samt 78 vid andra lärosäten. Från Högskolan i Gävle är 
10 män och 81 kvinnor, från Mittuniversitetet är 7 män och 59 kvinnor och från 
övriga lärosäten är 3 män och 75 kvinnor.  

Under årets tre första månader har studerande ifrån totalt 17 högskolor och universitet 
tenterat vid Lärcentrum Cul. Av dessa läser 42% vid Högskolan i Gävle och 29% vid 
Mittuniversitetet. Övriga representerade lärosäten är Högskolan i Dalarna, Mälardalens 
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högskola, SLU Uppsala, Luleå tekniska, Linnéuniversitetet, Karolinska samt Örebro 
universitet. 

Lärcentrum Cul, teknik 

Gränsen mellan campus- och distanskurser blir alltmer flytande i och med att video- 
och webbaserade resurser används i allt fler campuskurser. Samtidigt ger tekniken helt 
andra möjligheter än tidigare för distansstudenter att följa undervisning och delta i 
samarbete realtid. Mobila enheter innebär att seminarier och webbföreläsningar kan tas 
emot via till exempel mobiltelefoner och surfplattor. Vid Cul finns:  
• Videokonferens samt kringutrustning som dokumentkamera, video och anslutning 

av dator.  
• Webbkameror med headset/högtalare och installation av den mjukvara för 

bildöverföring individen behöver enligt utbildningsanordnaren.  
• Tillgång till datorer med de vanligaste programvarorna.  
• Internet förbindelsen är av den kvalitet som behövs för de lösningar som studierna 

kräver.  

Här finns tekniska systemlösningar som tillåter de studerande att komma åt de 
funktioner som studierna kräver exempelvis strömmande media, hämta 
inloggningsuppgifter, använda fjärrskrivbord, logga in och söka i högskolans 
biblioteksdatabaser etc. Den studerande har möjlighet att använda egen bärbar dator 
med tillgång till internet samt tillgång till skrivare, kopiator samt telefon och utrustning 
för uppspelning av video och DVD. 

Högskoleutbildningar förlagda till Hudiksvall. 

I dagsläget finns sjuksköterskeutbildning och socionom förlagda till Hudiksvall. Båda 
utbildningarna ifrån Högskolan i Gävle. Det är också möjligt att läsa mot andra 
lärosäten som bedriver distansutbildning. Det finns över 100 program som inte kräver 
fysiska möten samt över 1 000 program med fysiska möten på lärosätet.  

Yrkeshögskola i Hudiksvall 

Yrkeshögskola (Yh) och Kvalificerad yrkesutbildning (Ky) är eftergymnasiala 
utbildningsformer där arbetslivet medverkar i planering, utveckling och drift. 
Yrkeshögskolan ska säkerställa att det finns utbildningar inom branscher med ett 
uttalat behov av arbetskraft. Detta innebär att innehåll och inriktning på utbildningarna 
varierar beroende på arbetsmarknadens behov över tid. Specifikt för Yrkeshögskolan 
är att eleven under utbildningen får en eller flera längre perioder av studier på 
arbetsplatser med handledning av yrkesverksamma.  
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Inför hösten 2012 finns det fyra Yh-utbildningar och en Ky-utbildning att söka på Cul: 

• Behandlingspedagog med inriktning mot KBT och neuropsykiatri, 430 Yh-p 

• Certifierad System- och nätverkstekniker, 430 Yh-p 

• Certifierad Virtualiseringsingenjör, 440 Yh-p  

• Systemtekniker-datanätverk och fiberoptiska nät, 450 Yh-p 

• Optotekniker - fiberteknik, install/nätplanering, 40 Ky-p 

Lokalt Kompetenscentrum 

Ett kompetenscentrum är en samverkansmodell för att stärka det lokala och regionala 
kompetensbehovet för både individen och arbetslivet. Cul arbetar löpande med att 
stärka verksamhetens position för att: 
• Skapa en kreativ, innovativ arena 
• Bidra till en tydlig bild av kompetensbehovet lokalt som regionalt. 
• Kraftsamla och utveckla det eftergymnasiala utbildningsutbudet. 

Arbetsutskottets förslag 

Lärande- och kulturnämnden beslutar 

att därmed anse medborgarförslaget besvarat. 

____ 

Till dagens sammanträde har förslagsställaren Lasse Wikman bjudits in och han får 
redogöra för sitt medborgarförslag.  

Lärande- och kulturnämnden beslutar 

enligt arbetsutskottets förslag. 

____ 
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§ 155 Kvalitetsuppföljning skolmåltider 

Dnr 2012-301-622 

Ärendebeskrivning 

Skolinspektionen genomförde våren 2012 en riktad tillsyn i Hudiksvalls kommun inom 
området skolmåltid. Skolinspektionens riktade tillsyn syftar till att kontrollera att 
huvudmannen har ett systematiskt kvalitetsarbete som säkerställer att elever i den 
obligatoriska skolan erbjuds näringsriktiga skolmåltider. Rätten till fria skolmåltider har 
funnits i skollagen sedan 1997. I 2010 års skollag kompletteras regleringen om rätten 
till kostnadsfria skolmåltider med ett krav på att skolmåltiderna också ska vara 
näringsriktiga. Kravet på att elever erbjuds näringsriktiga skolmåltider gäller från och 
med 1 juli 2011.  

Under 2012 genomförde Skolinspektionen tillsyn i cirka 110 kommuner och fristående 
skolhuvudmän. 12 grundskolor valdes ut för en fördjupning. Underlaget för 
Skolinspektionens bedömningar var de uppgifter som samlades in vid 
telefonintervjuer. De frågeställningar som besvarades var: 

• Har huvudmannen system och rutiner för att kontinuerligt säkerställa att de 
skolmåltider som erbjuds är näringsriktiga? Kan huvudmannen redovisa resultat 
från en systematisk uppföljning av skolmåltidernas näringsriktighet? 

Hudiksvalls kommun fick 23 maj 2012 ett beslut från Skolinspektionen om tillsynen. 
Den visade att det görs en planering för att de skolmåltider som erbjuds är 
näringsriktiga och arbetet med planeringen dokumenteras. Det görs kontinuerliga 
uppföljningar på tjänstemannanivå att de skolmåltider som serveras är näringsriktiga 
men det dokumenteras inte. Uppföljningar av skolmåltidernas näringsriktighet 
återrapporteras inte till huvudmannen. Tillsynen och beslutet visade därför att 
huvudmannen inte har ett systematiskt kvalitetsarbete för att kontinuerligt säkerställa 
att de skolmåltider som erbjuds är näringsriktiga. Hudiksvalls kommun skulle därför 
senast den 22 augusti 2012 avhjälpa de påtalande bristerna.  

Lärande- och kulturnämnden skrev i sitt svar till Skolinspektionen att de årligen i 
oktober/november kommer att begära in en redovisning av Kostenheten om 
uppföljning av skolmåltiderna. Redovisningen ska visa att man följer de krav på 
näringsriktighet i enlighet med den kostpolicyn som finns och som är antagen av 
lärande- och kulturnämnden. Redovisningen ska visa att uppföljningen av 
näringsriktighet är dokumenterad. 
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Vid dagens sammanträde lämnar kostchef Katarina Niemi en information om 
kvalitetsuppföljning av skolmåltiderna.  

Ordförande tackar för informationen. 

____ 
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§ 156 Kostpolicy 

Dnr 2009-149-042 

Ärendebeskrivning 

Den 10 december 2009, § 146, beslutade lärande- och kulturnämnden att anta en 
kostpolicy för förskole-, fritids- och skolverksamhet i Hudiksvalls kommun. 
Kostpolicyn är framtagen utifrån livsmedelsverkets riktlinjer på näringsriktig och säker 
mat. Kostpolicyn består av två delar, ett policydokument samt ett dokument med 
riktlinjer. Policyn beslutas av lärande- och kulturnämnden och är mer övergripande 
och ger uttryck för en viljeinriktning och ett förhållningssätt. Riktlinjerna beslutas av 
lär- och kulturchefen. Riktlinjerna är mer detaljerade och anger hur verksamheterna 
ska arbeta utifrån policyn. 

Vid sammanträde 16 augusti 2012 beslutade lärande- och kulturnämnden att 
kostpolicyn årligen ska revideras av kostchefen och beslutas av lärande- och 
kulturnämnden i samband med uppföljningen av skolmåltiderna.  

Vid dagens sammanträde redogör kostchef Katarina Niemi för den nuvarande 
kostpolicyn. Katarina Niemi föreslår att nämnden antar den nuvarande kostpolicyn 
utan förändringar.  

Arbetsutskottets förslag 

Lärande- och kulturnämnden beslutar 

att anta kostpolicyn 

____ 

Lärande- och kulturnämnden beslutar 

enligt arbetsutskottets förslag. 
____ 
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§ 157 Regionprojektet Yrkeshögskola Gävleborg 

Dnr 2012-448-614 

Ärendebeskrivning 

Hälsingeutbildning ekonomisk förening önskar yttrande från samtliga kommuner i 
Gävleborgs län samt Älvkarleby kommun om nämnderna kan ställa sig bakom 
regionprojektet Yrkeshögskola Gävleborg. Yttrandet ska lämnas till Hälsingeutbildning 
ekonomisk förening senast 1 december 2012.  

Yrkeshögskola Gävleborg är ett treårigt projekt för att skapa en framtida organisation 
för yrkeshögskoleutbildningar i länet. Syftet är att skapa en hållbar lösning samt att 
skapa nya och vidareutveckla befintliga utbildningar i takt med ökade krav från 
arbetsmarknaden och Yrkeshögskolemyndigheten.  

Förslaget innebär att Hälsingeutbildning ekonomisk förening äger projektet. 
Medverkande kommunerna medfinansierar genom arbetstid samt att varje beviljad 
utbildning bidrar med kontanta medel som växlas upp mot gemensam marknadsföring 
och annat stöd. 

Arbetsutskottets förslag 

Lärande- och kulturnämnden beslutar 

att ställa sig bakom regionprojektet Yrkeshögskola Gävleborg. 

____ 

Lärande- och kulturnämnden beslutar 

enligt arbetsutskottets förslag. 
____ 
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§ 158 Meddelanden 

Meddelas lärande- och kulturnämnden och läggs till handlingarna. 

  Dnr 

1 Från Skolinspektionen:    2012-137-619 
Ansökan om godkännande av Birgitta Nordlund 
som huvudman för gymnasieskola i Bollnäs kommun 

2 Från kommunstyrelsen:   2012-386-106 
Protokollsutdrag 2012-10-04 § 228, 
Yttrande över remiss – gemensam satsning för 
genomförande av LUPP 2013 

3 Från Skolinspektionen:    2012-131-619 
Ansökan om godkännande av Plusgymnasiet AB 
som huvudman för gymnasieskola i Sundsvalls kommun 

4 Från Kommunfullmäktige: 
Protokollsutdrag 2012-10-22 § 156, 
Styrmodell – Glada Hudiksprånget 

5 Från Skolinspektionen:    2012-137-619 
Godkännande av Birgitta Nordlund som huvudman för 
gymnasieskola i Bollnäs kommun 

6 Från kommunstyrelsen:   2012-362-022 
Protokollsutdrag 2012-11-08 § 271, 
Ändring av bemanning i förskolan 

7 Från kommunstyrelsen:   2012-383-531 
Protokollsutdrag 2012-11-08 § 274, 
Revisionens Regler och ansvar för avgiftsfria  
ungdomsresor. 

____ 
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§ 159 Delegeringsbeslut 

Ärendebeskrivning 

Lärande- och kulturnämnden har beslutat att delegera rätten att besluta i ärenden till 
förvaltningschefen samt ordförande, enligt fastställd delegeringsordning. 
Förvaltningschefen har vidaredelegerat beslutanderätten i vissa ärenden till 
verksamhetschefer och enhetschefer som i sin tur har vidaredelegerat rätten att besluta 
i vissa ärenden. Dessa beslut rapporteras enligt särskild delegeringsblankett till lärande- 
och kulturnämnden. Redovisningen innebär inte att nämnden får ompröva eller 
fastställa besluten. Däremot kan nämnden återkalla beslutanderätt. 

• Uppsägning av förskoleplats, 314-315 

• Uppsägning av fritidshemsplats, 316-317 

• Protokoll gymnasieråd 120625, 318 

• Beslut om statsbidrag inom Cul:s verksamhetsområde, 319 

• Beslut om attesträtt, 320-324. 

Lärande- och kulturnämnden godkänner redovisningen av fattade delegeringsbeslut 
314-324. Nämnden har möjlighet att vid behov få information om återrapporterade 
beslut. Dessutom finns möjlighet för nämnden att ta del av protokoll från 
förvaltningens samverkansgrupper, självförvaltningsråd och lokala styrelser.  

____ 
 
 


